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Ovaj projekat je podržan od strane Fondacije Humanity in Action Bosna i Hercegovina i National Endowment for Democracy u sklopu projekta Poticanje demokratskih vrijednosti i aktovnog građanstva među mladima (PDVIAGMM).

Dragi_e,
Ovaj kalendar je rezultat jednogodišnjeg angažmana nas kao polaznika_ca desete
generacije "Poticanje demokratskih vrijednosti i aktivnog građanstva među mladima"
(PDVIAGMM) projekta. Kroz ovaj kalendar Vas upoznajemo sa mladim ljudima koji su na
putu ka ostvarenju svojih snova. Cilj nam je prikazati mlade ljude koji su budućnost naše
Bosne i Hercegovine i koji šalju poruku svim svojim vršnjacima_kinjama da ne prezaju od
ostvarenja svojih snova i želja. Nadamo se da ćete uživati u kalendaru onoliko koliko
smo mi uživali_e provoditi vrijeme sa ovih divnih 12 mladih ljudi. 

Vaši_e,
Asiya Mahmutćehajić,
Davor Džakula, 
Ismihana Čizmedžić,
Šejla Halilbegović
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Berina Amidžić

"Jedini recept za uspjeh je vjera u sebe i
u svoje ambicije.“



 

Berina Amidžić iz Stoca je diplomirana biologinja koja na Prirodno-matematičkom
fakultetu u Sarajevu pohađa magistarski program iz ekologije i zaštite okoliša. Zbog
nemogućnosti pronalaska rada u svojoj struci, problem s kojima se suočava veliki broj
mladih u BiH, jedan je od najvećih razloga zašto je odlučila pokrenuti samostalni biznis.
Zato joj je ideja svijeća napravljenih od prirodnih materijala, te briga o okolišu, izuzetno
bliska. Kao i ostali izloženi proizvodi nastali isključivo zahvaljujući vrijednim rukama
domaćih kreativaca i kreativki, svaka svijeća Magnus u potpunosti je unikatna, premda se
zbog pomne i detaljne izrade može činiti kao da su nastale industrijski. Za razliku od
komercijalnih parafinskih svijeća nastalih na industrijski način, kod Magnus svijeća
cjelokupan proces izrade potpisuje njihova autorica, od topljenja i bojenja voska, pa do
oblikovanja, pakovanja i slanja. Magnus candle kao mali biznis je nastao nakon dugog
planiranja i razmišljanja o mogućim ishodima i rizicima koji postoje na svakom početku,
naročito kada za takav proizvod ne pronalazite interes za konzumaciju i upotrebu u
najbližoj okolini, a ideja se javila kao potreba da na neki način se kanališe kreativnost uz
upotrebu stečenih znanja. Nedugo nakon osnivanja brenda naišla je na veliki broj
zadovoljnih kupaca i komplimenata za ono što radi i što su njene svijeće kao ideja i hobi
jedinstvene u njenoj okolini a i šire.
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Josip Ventić

"Ako vam je dobro onda ništa."



Josip Ventić dolazi iz Tuzle, student je Elektrotehničkog fakulteta, te je zaposlen u omladinskom
pokretu „Revolt“ kao projektni asistent. Njegov aktivizam je počeo od ranijih srednjoškolskih
dana, a njegov san i cilj je da promjeni i aktivira mladu populaciju kroz ulične akcije, performanse,
kulturu, umjetnost i kampanje. Učesnik je škole političkog aktivizma te je kroz interaktivnu igru
privukao dosta mladih da učestvuju i na taj način ih podstakao na razmišljanje o današnjem
političkom stanju. Glavna motivacija u radu mu je postojanje mogućnosti za promjene, koje dovode
do toga da što manje mladih odlazi iz BiH. Smatra veoma važnim postojanje želje da se učini nešto za
svoju zajednicu, te da se promjeni politička slika. Jako je važno da jedan od glavnih ciljeva bude
prepoznatljivost od strane društva, podsticanje mladih ljudi na pokret, te na njihovu veću
aktivnost, jer mladi ljudi predstavljaju nadu za napredak Bosne i Hercegovine. Ako dođe do toga da
oni budu pasivni, te da nemaju volje niti želje za promjenama, vjeruje da neće moći izgraditi svoju
budućnost. Za njega, najveći problem je nedovoljna zainteresovanost i uključenost mladih u
lokalnu zajednicu, te samim tim nedostatak promjena na tom nivou, tj. ako se ne krene od najniže
instance, ne može biti napretka ni na višim. Naišao je na brojne prepreke tokom političkog aktivizma
i tokom rada u omladinskom centru, ali svojom ambicioznošću i upornošću je uspio da na sebi
svojstven način pomogne zajednici i mladima. Vjeruje da mladi su ti koji moraju pokrenuti promjene,
jer to niko drugi za njih neće učiniti, posebno ne političari i da smo sami krojači svoje sudbine i
budućnosti.
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Sara Kljajić

"S ljubavlju ulažite u sebe i zajednicu
čineći je plodnim tlom za uspješne
priče!"



 

Sara Kljajić dolazi iz Mostara i završila je dvije osnovne (IV OŠ i Muzička škola) i dvije srednje škole:
Druga gimnazija Mostar (matematičko-informatički smjer – gdje je odlikovana Priznanjem Đaka
generacije) i Srednja muzička škola gdje je po završetku stekla zvanje Solo pjevačice. Nakon toga
upisuje Studij Poslovne informatike na Univerzitetu „Džemal Bijedić“ u Mostaru. Tu je imala čast
primiti tri puta Zlatnu plaketu Unije studenata za uspjeh, kao i Nagradu voditelja studija za svaku
godinu. Završila je studij 2021. godine i po završetku primila Rektorovu nagradu za najviši uspjeh na
Studiju i prosječnu ocjenu 10.00. Trenutno pohađa Master studij Poslovne ekonomije na
Ekonomskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru. Na studiju Poslovne informatike je počela
pokazivati afinitete ka marketingu, ali i poslovnim strategijama u IT svijetu. Na završnoj godini
fakulteta je dobila prvo pravo zaposlenje u kompaniji za razvoj softvera, BreakPoint. Vjeruje da u
svakom procesu postoje prepreke, a u okruženju u kojem se nalazi one su već spominjane nebrojeno
puta. Sa druge strane, ako je želja za ostvarenjima velika i nezaustavljiva, okolnosti nisu presudne,
niti mogu sputati onoga ko juri svoje snove. Prema njenom mišljenu, BiH je iznjedrila mnoge divne i
uspješne ljude i iako oni možda nisu u svakom trenutku imali dostupne resurse potrebne za njihov
napredak, oni su dosegli željene ciljeve. Smatra da, na svu sreću, današnje globalno tržište se toliko
proširilo da nam je on-line na dohvat ruke, pa samim tim i bezbroj alata, usluga, materijala, knjiga,
izvora znanja, iskustava itd. Povećan broj svjetskih i domaćih kompanija koje djeluju u BiH, a cijene
mlade talente, njihov rad, i spremni su ulagati u njih, veliki su podstrek za uspjeh, što je i sama
osjetila kroz svoj posao.



Edna Porča

"Nikada nemoj odustati zato što treba
vremena da nešto ostvariš, vrijeme će
proći svakako."
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Edna Porča je mlada dizajnerica iz Visokog. Studentica je grafičkog dizajna i multimedije
na Internacionalnom Burch Univerzitetu. Nakon što se vratila sa jednogodišnjeg
programa u Americi još u srednjoj školi shvatila je da je upravo grafički dizajn ono što je
ispunjava i čime se želi baviti. Smatra da je taj program ostavio veliki uticaj na nju te da je
dosta napredovala i upoznala samu sebe tokom njega. Upravo zbog toga savjetuje druge
mlade ljudi da iskoriste prilike koje im život pruža i na taj način upoznaju sami sebe. Edna
vjeruje da u životu ne postoje greške već samo lekcije. Negativna iskustva posmatra kao
nove prilike za rast, učenje i napredovanje. “Prečesto dopuštamo da nas zaustavi strah od
nepoznatog. Izlazak iz zone konfora je zapravo dobar za nas. Isprobavanjem novih stvari
pobjeđujemo vlastite strahove, širimo znanje i vještine te upoznajemo sami sebe.” Edna
smatra da svojim radovima može podići svijest o važnim temama u društvu. Primjer koji
svjedoči tome je njen projekt: ”Violence Against Women” koji je baziran na problemu
nasilja nad ženama. Jedan od projekata na koji je najponosnija je projekat “Inner child” koji
se fokusira na unutrašnje dječje traume i navike koje proganjaju odrasle kroz njihov život.
Pored grafičkog dizajna,veliki je zaljubljenik u čitanje. Osnovala je klub pod nazivom
„Between the Lines” koji potiče mlade na čitanje, druženje i kreativnost.
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Đorđe Mirković

"Ne treba se plašiti promjene, jer
promjena podrazumijeva dinamiku, a
dinamika podrazumijeva progres."



Đorđe Mirković dolazi iz Bijeljine, ali živi i radi u Sarajevu. Završio je Fakultet političkih
nauka, Međunarodne odnose i diplomatiju nakon čega se zaposlio u UN Populacijskom fondu
kao službenik za osnaživanje. Kao dio aktivističkih voda, posebno sfere umetničkog aktivizma
u vidu teatra, osnovao je dramski klub pod imenom ReAct teatar, gdje se putem teatra
prikazuju i obrađuju teme poput pomirenja, izgradnje mira, te povezivanja mladih u BiH.
Prema njegovom mišljenju, teatar pruža velike mogućnosti za promjene i prikazivanje
sveukupne društvene tematike kroz lične ekspresije, te se zato odlučio za ovaj tip
edukovanja mladih. Kroz edukacije mladih putem teatra na pomenute teme, vrlo često je
osjetio letargiju među mladima i veliki je uspjeh bio za njega kada se nekome promjeni svijest i
kada te male afirmacije kroz pozitivne komentare ukažu da postoje mogućnosti za promjene i
da postoji nada. Očigledne pozitivne promjene, konstantan razvoj i učenje, te upoznavanje
različitih sredina kroz rad sa mladima, zadržale su ga u Bosni i Hercegovini. Za njega je
moguće sve ostvariti ako postoji dovoljna volja, želja i snaga, pa samim tim i da se pronađu
željene prilike u Bosni i Hercegovini. Smatra da ukoliko želimo da dostignemo svoje ciljeve,
da promijenimo lokalnu sredinu ili društvo, važno je da počnemo od sebe, na način da
oslobodimo svoje talente, mogućnosti i ideje.



Amina Imamović

"Be true to yourself and be who you
want to be!"

JUNI
2023

   1 2 3 4

5 6 7 8 9 1 0 1 1

1 2 1 3 1 4 1 5 1 6 1 7 1 8

1 9 2 0 2 1 2 2 2 3 2 4 2 5

2 6 2 7 2 8 2 9 3 0  

NEDSUBPETČETSRIUTOPON



 

Amina Imamović dolazi iz Travnika. Radi sa menadžerskim timom Sarajevskog Otvorenog
Centra i bori se za ravnopravnost polova kao i za prava LGBTQI+ osoba. Aktivizam i ljudska
prava su nešto što je interesovalo od njene 12 godine, kada je po prvi put osjetila status
marginaliziranih grupa u BiH. Njenu motivaciju da se više uključi u aktivizam duguje sjajnim
feministkinjama koje je upoznala u svojim tinejdžerskim godinama a koje su ostavile veliki
uticaj na nju. Aktivizam je jedna suština njenog postojanja te smatra da je velika stvar kada
neko promijeni svoje mišljenje i djelovanje, izbriše predrasude i stereotipe koje su imali o
određenoj marginaliziranoj skupini. Također, velika privilegija jeste okruženost ljudima čije
vrijednosti i principe dijeli, a od kojih toliko može da nauči. Radom fokusiranim na LGBTIQ+
pitanja često dolazi do homofobnih napada, online i offline, ali to je nešto što za nju, lično,
nije učestalije u odnosu na pozitivne reakcije i potporu koju dobija od okoline u kojoj se kreće.
Ističe da je uspjeh subjektivna stvar te da ovisi o tome kako ga ko definiše. Ako mislimo na neku
opću definiciju uspjeha – da se završi škola, da se ima dobar posao, da se osnuje porodica, da se ide
na odmore itd., trebamo imati na umu da sve osobe nemaju istu početnu tačku u životu, neki
imaju bolju ekonomsko-socijalnu podršku, a neki uopšte nisu prepoznati u zakonima ove države.
Važno je boriti se za svoja prava, biti slobodan u svemu što se radi i tako ostvariti sve ono što
želimo.
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Vedin Klovo

"Najveće zadovoljstvo na putu ka
uspjehu je prisjećanje gdje smo bili na
početku."



Vedin Klovo dolazi iz Goražda a trenutno studira na Elektrotehničkom fakultetu u
Sarajevu. Od malena je zaljubljenik u čitanje i pisanje te se bavio pisanjem poezije i
proze kroz osnovnu i srednju školu osvojivši brojne nagrade i objavivši dvije vlastite
knjige. Pored toga je oduvijek volio brojeve i tehnologiju žbog čega je kroz
fakultetsko obrazovanje interes prebacio na inženjerstvo, razvoj softvera i umjetnu
inteligenciju. Stipendista je Fondacije Hastor od osnovne škole gdje je zavolio
volontiranje te stekao iskustvo volontiranja sa djecom. Od osamnaeste godine se bavi
freelancingom. U početku je pisao članke na temu tehnologije time spojivši svoju
ljubav prema pisanju sa interesom za tehnologiju. Nakon toga je dosta napredovao,
počeo raditi kao voditelj poslovnog razvoja u kompaniji koja se bavi razvojem rješenja
umjetne inteligencije te došao do pozicije poslovnog direktora. Smatra da je za
napredak jako bitno raditi u industriji koja vas zanima I naravno nikad ne odustati.
Također pomaže svojim prijateljima da se počnu baviti freelancingom jer smatra da je
freelancing odličan način ne samo za zaradu nego i daljne napredovanje. Njegov savjet
za mlade ljudi je da ostanu čvrsto posvećeni svojim snovima, da budu strpljivi i uporni
jer se snovi ne dešavaju preko noći i sa premalo truda. 
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Nejla Graho

"Razlika između mogućeg i nemogućeg
je u odlučnosti."



Nejla Graho dolazi iz mjesta Gorani kod Konjica. Student je treće godine na Odsjeku za
sport i zdravlje, Nastavničkog fakulteta Univerziteta ''Džemal Bijedić'' u Mostaru. Uz
studije, bavi se karateom, te je na prvoj godini studija postala državna prvakinja u karateu
u klasi seniora. Iste godine, osvojila je Dekanovu nagradu za najbolje studenta
Nastavničkog fakulteta. Za nju karate predstavlja rutinu, obavezu i jako bitan dio
života uz naravno obrazovanje. Konstantnim radom, trudom uvidjela je benefite,
mogućnosti i pozitivne osjećaje koji su postali njen ključni dio, a posebno rad sa decom i
ostalim mladima je čak i donekle bio preduslov za njeno dalje obrazovanje. Svoju ljubav
prema sportu i radu sa djecom je odlučila usmjeriti ka organizovanju ljetne škole u
rodnom mjestu, te je pokrenula ljetnju školu za djecu. Svaki novi potez, kimono,
takmičenja je sa iščekivanjem dočekivala i zbog toga je imala konstantnu motivaciju da
nastavi dalje. Mladi možda nisu u dovoljnoj mjeri istražili mogućnosti za pokretanje
ideja I projekata te zato postoji trend odlaska. Svaka prepreka je kao novi izazov, nešto
odakle može nešto novo naučiti, doći do novih načina kako se izboriti sa svim preprekama
I osnažiti sebe za dalji rad, te biti ponosan na sebe kad se samostalno uspe. Treba dati sve
od sebe I uložiti trud, rad volju I želju, I na taj način će se doći do uspjeha, bilo to u BiH
ili bilo gdje drugo.
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Luka Bošković

"Ne može teret biti toliko velik i težak
koliko čovjek može narasti i ojačati.”



   

Luka Bošković je student na Filozofskom fakultetu u Sarajevu gdje je predsjednik
Studentske asocijacije Filozofskog fakulteta. Njegova polja interesovanja su literatura i
informacione tehnologije. Studirao je dvopredmetno arheologiju i historiju te je na trećoj
godini upisao komparativnu književnost i informacijske nauke - bibliotekarstvo. Ne posmatra
to kao odustajanje od starog studija i započinjanja novog, već smatra da u trenutnom
rigidnom sistemu za razvijanje kompetencija i znanja za onu karijeru kojoj on teži je bilo
nužno preusmjeriti se, pa makar sebi dodao više godina studiranja. Savjetuje mlade ljude da
prate svoje snove, bez obzira koliko teško ili nerealno oni izgledali. Nikad nije kasno za novi
početak, pogotovo ako taj početak prati naše snove. Dopisnik je web magazina Dunjalučara
gdje objavljuje poglavlja romana Tanat, eseje i priče, kao i dopisnik online magazina
Fenomenalno gdje objavljuje kratke tekstove o dijelovima i ljudima iz prošlosti. Član je
Mense BiH. Luki je dodjeljeno tradicionalno priznanje KNS PERO za najuspješnijeg mladog
autora na što je kako kaže najponosniji. Dobitnik je književne nagrade Admirala Mahićaza
najboljeg mladog pjesnika Međunarodnog pjesničkog festival Sarajevo na dlanu. Smatra da je
njegova vrlina, radoznalost i konstantna želja za sticanjem novog znanja te je njegov savjet
za mlade ljude je da budu radoznali i zainteresirani za učenje o svijetu oko sebe jer će tada
biti spremniji da iskoriste prilike koje im se pružaju.
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Nedžma Sefer

"Uspjeh je dobiti ono što želiš, sreća je
željeti ono što dobiješ."



Nedžma Sefer je mlada sportistkinja koja dolazi iz Travnika. Nedžma trenira
sportsko streljaštvo, a pored posvećenosti ovom sportu se bavi i aktivizmom. Dva puta
je proglašena najboljom u kategoriji juniorki za područje općine Travnik.
Certificirani je trener predavača/instruktora prve pomoći a svoj doprinos dala je i
kao PR lokalnog tima Asocijacije srednjoškolaca u Bosni i Hercegovini. Volonter i
aktivan član Mreže mladih MIZ Travnik, Centra za edukaciju mladih, Crvenog
križa tečlan odbora Omladinske banke Travnik. Smatra da volontiranje nije
protraćeno vrijeme te da zaista usrećuje ljude. Volontirajući je stekla mnoga
prijateljstva, razvila nove vještine,došla do raznih prilika te stekla iskustva koja su
joj pomogla u svakodnevnom životu. Smatra da se aktivizam zaista isplati te da pored
lične satisfakcije i drugi prepoznaju trud i rad mladih ljudi te da on nikad nije
uzaludan. Zajednica bez mladih ljudi koji su spremni na volontiranje, rad na sebi i rad
za ostale ne može opstati. Kako bi rezultati bili vidljivi potrebno je dostra truda i
rada ali smatra da sve zavisi isključivo od nas samih i naše želje za ciljem koji želimo
postići. Rad na sebi i što veća aktivnost su baza za uspjeh, jer svaki rad i trud se isplati.



NOVEMBAR
2023

  1 2 3 4 5

6 7 8 9 1 0 1 1 1 2

1 3 1 4 1 5 1 6 1 7 1 8 1 9

2 0 2 1 2 2 2 3 2 4 2 5 2 6

2 7 2 8 2 9 3 0    

NEDSUBPETČETSRIUTOPON

Đorđe Božić

"Da nema crne ni bijela ne bi postojala."



Đorđe Božić je mladić iz Banja Luke koji se umjetnošću bavi već 6 godina, a sa
svojih 14 shvatio je da je to njegov poziv te budući naćin izražavanja. Kroz svijet
aktivizma i volontiranja, te kroz takve projekte se u većoj mjeri može
obrazovati i formirati kao ličnost. Na drugačiji i možda približniji način se
može naučiti kako izaći iz komfort zone, te svakako steći neraskidiva
prijateljstva. Veliku motivaciju predstavlja želja za novim saznanjima,
poznanstvima, ali i inspiracija koja se najviše pronalazi u ljudima. Prepreke
predstavljaju svakodnevnicu na putu ka uspjehu. Najviše dodira i kontakta sa
predrasudama i nerazumijevanjem se javlja sa ljudima koji zapravo i nisu aktivni u
ovom svijetu. Najbolji način prevazilaženja prepreka jeste rad na
samopouzdanju, volji i istrajnosti. U tome je pomoglo ponajviše izlaženje iz
komfort zone. Moguće je uspjeti u BiH baš iz razloga što velik broj uspješnih
osoba svoj uspjeh traži van granica BiH. Možda će na ovim prostorima put ka
uspjehu biti teži, ali itekako je moguć.
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Fatima Sidran

"Lijepo je imati nekoga drugoga uz sebe,
prijatelje i porodicu, ali učiniti prvi
korak sam jeste nešto što vam daje
najviše samopouzdanja."



Fatima Sidran je mlada djevojka iz Stoca, gdje je završila svoje srednjoskolsko
obrazovanje. Dalje planira studirati softverski inžinjering, no ono u čemu se
ističe je specifičnije robotika. 2021. godine je bila lider tima koji je osvojio prvo
mjesto po bodovima na FGC koji je u suštini svojevrsna olimpijada robotike na
kojoj je učestvovalo 177 država. Oduvijek je zanimala tehnologija ali nikad nije
planirala izučavati to područje. Prvi korak je učinjen iz čiste znatiželje i kao prvo
probijanje kroz zonu komfora, kada se prijavila na jedan kurs robotike, tačnije
arduina gdje je uvidjela mogućnosti napretka i tračak svoje budućnosti. Jako
veliku motivaciju predstavlja činjenica da se tehnologija svakim danom razvija sve
više i sve brže, postaje neiscrpno mjesto znanja koje je privlači. Bitno je istaći stav
da uspjehom osobe u našoj državi na dobitku nije samo ta osoba, njen uspjeh je i
uspjeh za sve nas. Mi kao građani ubiremo plodove njihovih trijumfa. Ona želi biti
osoba koja će budućim generacijama u BiH obezbijediti kako perspektivu tako i
primjer da bez obzira gdje se nalaze, svoje snove mogu ostvariti. 






